



Listing and Trading Participant Department
Listing Consulting Division

**အလားအလာရှိသောကုမ္ပဏီများမှ မေးလေ့မေးထရှိသော
မေးခွန်းနှင့် ဖြေကြားချက်များ
(Version 1)**

အပိုင်း (၁) ယေဘုယျမေးခွန်းများ

မေးခွန်း (၁) စာရင်းဝင်စံသတ်မှတ်ချက်ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း?

ဖြေကြားချက် - စာရင်းဝင်စံသတ်မှတ်ချက်ဆိုသည်မှာ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း(YSX) တွင် စာရင်းဝင်ဖြစ်လိုသော အများပိုင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်/ စံသတ်မှတ်ချက်များ ဖြစ်ပါသည်။ စာရင်းဝင်ဖြစ်လိုသော အများပိုင်ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ပြီး အစုရှယ်ယာများ ရောင်းဝယ်မှုမပြုလုပ်မီ စာရင်းဝင်စံသတ်မှတ်ချက်များကို ပြည့်မှီရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးရှိ စတော့အိတ်ချိန်းများတွင် ကွဲပြားခြားနားသော စာရင်းဝင်စံသတ်မှတ်ချက်များရှိကြသော်လည်း တူညီသောရည်ရွယ်ချက်မှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် အရည်အသွေးမှီ အစုရှယ်ယာများ ဖြစ်စေရေးပင် ဖြစ်သည်။

(ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း(YSX)၏ စာရင်းဝင်စံသတ်မှတ်ချက်များကို) ပိုမိုသိရှိနိုင်စေရန် အောက်ပါလင့်တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည် -

https://ysx-mm.com/wp-content/uploads/2015/10/ysxr34_en_082015_01.pdf

မေးခွန်း (၂) စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း?

ဖြေကြားချက် - ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ အစုရှယ်ယာများကို တစ်ဦးချင်းနှင့် အထင်ကရအဖွဲ့အစည်းများအပါအဝင် များစွာသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်၌ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နိုင်ရန် စိစစ်ခွင့်ပြုခြင်းကို ဆိုပါသည်။ စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ပြီးသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက်

ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာများကို အများပြည်သူမှ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

မေးခွန်း (၃) အများပိုင်ကုမ္ပဏီများ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် အဘယ်ကြောင့် စာရင်းဝင်သင့်သနည်း? မည်သို့သော အကျိုးကျေးဇူးများရှိသနည်း?

ဖြေကြားချက် - အများပိုင်ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ခြင်းအားဖြင့် -

(က) နည်းမျိုးစုံသုံး၍ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဘဏ္ဍာငွေဖြည့်တင်းနိုင်ခြင်း

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ပြီးသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာများကို ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးဖြင့် အများပြည်သူ သို့ ကမ်းလှမ်းရောင်းချခြင်းဖြင့် မိမိကုမ္ပဏီ၏ ဘဏ္ဍာငွေကို တိုက်ရိုက် ဖြည့်တင်းနိုင်သည်။ ကုမ္ပဏီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရန်ကုန်စတော့ အိတ်ချိန်း၏ ငွေဖြစ်လွယ်သော ဈေးကွက်မှ ပိုမိုထိရောက်စေသော နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေဖြည့်တင်းနိုင်ခြင်းကို ပြုလုပ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

(ခ) ကော်ပိုရိတ်/ကုမ္ပဏီ တန်ဖိုးမြင့်တက်စေနိုင်ခြင်း

သတင်းစာများအပါအဝင် မီဒီယာများ၏ သတင်းထုတ်ပြန်မှုများသည် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီ၏ ဂုဏ်သတင်းသာမက ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ အမှတ်တံဆိပ်ကို မြင့်မားလာစေနိုင်ပြီး ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် အရည်အချင်း ပြည့်ဝသော ဝန်ထမ်းများ/ အလေးထားဖွယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို လည်း ထိန်းသိမ်းဆွဲဆောင်နိုင်ပါသည်။

(ဂ) ကုမ္ပဏီ၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်း

များ လုပ်ငန်းခွင်တွင် စိတ်ဓါတ်တက်ကြွမှု တိုးပွားလာစေခြင်း

ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်များသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၊ ကုမ္ပဏီနှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့ခြင်းမရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့အစည်းများအား ကုမ္ပဏီ၏စီမံခန့်ခွဲမှုကို စိစစ်သုံးသပ်စေနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ကောင်းမွန်သော စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းတိုးမြှင့်နိုင်ရန် တွန်းအားဖြစ်စေပြီး စာရင်းဝင် ကုမ္ပဏီဖြစ်ခြင်းသည် ဝန်ထမ်းများ၏ စိတ်ဓါတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိုလည်း မြင့်တက်စေရန် အထောက်အကူ ဖြစ်စေပါသည်။

မေးခွန်း (၄) ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် မည်သို့စာရင်းဝင်ရမည်နည်း?

ဖြေကြားချက် - ကုမ္ပဏီမှ ရွေးချယ်ထားသော ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်ကုမ္ပဏီ၊ စာရင်းစစ်လုပ်ငန်း/ ကုမ္ပဏီနှင့် ဥပဒေအကြံပေးကုမ္ပဏီများ၏ အထောက်အပံ့နှင့်အကြံဉာဏ်များရယူ၍ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် လိုအပ်သောစာရွက်စာတမ်းများကို ပြင်ဆင်ပြီး ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းသို့ စာရင်းဝင်နိုင်ရန် လျှောက်လွှာတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းရှိ Listing and Trading Participant Department မှ အရည်အချင်း ကိုက်ညီမှုရှိ၊ မရှိ စိစစ်ပါသည်။ ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်နေ့ရက်မှ သဘောတူခွင့်ပြုချက်ရရှိသည်အထိ အနည်းဆုံးရက်ပေါင်း ၄၅ ရက် (အလုပ်လုပ်ရက်/ ရုံးဖွင့်ရက်) ခန့် ကြာမြင့်ပါသည်။

မေးခွန်း (၅) မည်သို့သော ကုမ္ပဏီအမျိုးအစားများ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်နိုင်ပါသနည်း?

ဖြေကြားချက် - ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ အနိမ့်ဆုံးသတ်မှတ်ထားသော စာရင်းဝင်စံသတ်မှတ်ချက် ၁၇ ချက်နှင့် ကိုက်ညီ၍ ပေးရန်တာဝန်ကန့်သတ်ထားသည့် အများပိုင်ကုမ္ပဏီများသာ စာရင်းဝင်နိုင်ပါသည်။

မေးခွန်း (၆) အများနှင့်မသက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီများ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်နိုင်ပါသလား?

ဖြေကြားချက် - မေးခွန်းနံပါတ် (၅) တွင် ဖြေကြားထားသည့်အတိုင်း အများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီများကိုသာ စာရင်းဝင်ခွင့်ပြုပြီး အများနှင့်မသက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီသည် ကုမ္ပဏီ၏ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြံပေးများ၏ အကြံဉာဏ်ရယူ၍ အများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီအဖြစ် လျှောက်လွှာမတင်မီ ပြောင်းလဲရမည် ဖြစ်သည်။

မေးခွန်း (၇) ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းသို့ လျှောက်လွှာမတင်မီ မည်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်သနည်း?

ဖြေကြားချက် - စာရင်းဝင်လျှောက်ထားမည့်ကုမ္ပဏီသည် အောက်ဖော်ပြပါ စာရွက် စာတမ်းများကို ပြင်ဆင်ထားသင့်ပါသည် -

- (က) ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာ
- (ခ) လျှောက်လွှာနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် မှန်ကန်ကြောင်းဝန်ခံကတိပြုချက်
- (ဂ) လျှောက်လွှာနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများ
- (ဃ) ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စာရွက်စာတမ်းများ
- (င) ကုမ္ပဏီ၏ သင်းဖွဲ့မှတ်တမ်း၊ သင်းဖွဲ့စည်းမျဉ်းများ

- (စ) အလားအလာညွှန်းတမ်း (သို့) စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ ဖွင့်ဟ ကြေညာချက်စာရွက်စာတမ်းများ
- (ဆ) ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်ကုမ္ပဏီ၏ ထောက်ခံချက်
- (ဇ) အများပြည်သူသို့ ကမ်းလှမ်းရောင်းချမည့် စီမံချက် (သို့) ထပ်မံဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည့် စီမံချက် (ရှိလျှင် တင်ပြရမည်)
- (ဈ) အစုရှယ်ယာဖြန့်ခွဲထားရှိမှုဖော်ပြချက် (အမှတ်စဉ် (ဇ) တွင် ဖော်ပြထားသော စီမံချက်များ မရှိပါက တင်ပြရမည်)
- (ည) ကုမ္ပဏီ၏ ဈေးကွက်တန်ဖိုးတွက်ချက်မှုစာရွက်စာတမ်း
- (ဋ) ကတိပြုချက်

ထို့အပြင် အောက်ဖော်ပြပါ ဆက်စပ်လိုအပ်သော စာရွက်စာတမ်းများကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်ပါသည် -

- (က) နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာ (၂ နှစ်စာ)
- (ခ) ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ
- (ဂ) နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးမှတ်တမ်း (၂ နှစ်စာ)
- (ဃ) နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားစာ (လျှောက်လွှာတင်သည့်နှစ်)
- (င) အဓိကအစုရှယ်ယာရှင် ၁၀ ဦးစာရင်း
- (စ) ကုမ္ပဏီဖွဲ့စည်းပုံနှင့် ဝန်ထမ်းဖွဲ့စည်းပုံ
- (ဆ) မိခင်ကုမ္ပဏီအပါအဝင် ကော်ပိုရိတ်ဖွဲ့စည်းပုံ

- (ဇ) အဓိကစီးပွားဖက်လုပ်ဆောင်သူများ (သို့) အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သူများစာရင်း
- (ဈ) ကုမ္ပဏီနှင့်နီးနွယ်သော အဖွဲ့အစည်းများစာရင်း (လျှောက်လွှာမတိုင်ခင် ဘဏ္ဍာနှစ်)
- (ည) လုပ်ငန်းစီမံချက် (လျှောက်လွှာတင်သည့်နှစ်မှစတင်၍)
- (ဋ) နှစ်စဉ်ဘတ်ဂျက်နှင့် ဘတ်ဂျက်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းများ (လျှောက်လွှာတင်သည့်နှစ်မှစတင်၍)

အစုရှယ်ယာရှင်အစည်းအဝေးမှ အတည်ပြုထားသော စာရင်းဝင်အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ယခင်နှစ် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများကိုလည်း ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားသင့်ပါသည်။

ပိုမိုသိရှိနိုင်စေရန် အောက်ပါလင့်တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည် -

https://ysx-mm.com/wp-content/uploads/2016/04/at-nl_en_042016_01.zip

မေးခွန်း (၈) စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုကို စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်နိုင်ပါသလား?

ဖြေကြားချက် - ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဖော်ပြပါ ကိစ္စရပ်များကြောင့် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်နိုင်ပါသည် -

- (က) မြန်မာကုမ္ပဏီများဥပဒေ၏ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ဒေဝါလီခံရခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် စတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း (သို့) အလားတူအခြေအနေသို့ ကျရောက်နေခြင်းဖြစ်စေ

- (ခ) ကုမ္ပဏီမှ အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းခြင်းဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များ/ တားမြစ်ချက်များကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်စေ
- (ဂ) ယုံကြည်အပ်နှံထားသော အစုရှယ်ယာရှင်ဝန်ဆောင်မှုများကို ရပ်ဆိုင်းခြင်း (အစုရှယ်ယာရှင်မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကန့်သတ်ခြင်း) ဖြစ်စေ
- (ဃ) အစုရှယ်ယာများကို သတ်မှတ်ထားသော အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် အဖွဲ့အစည်းမှ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ရပ်ဆိုင်းခြင်း (သို့) အလားတူဖြစ်စဉ်များဖြစ်ပေါ်ခြင်း ဖြစ်စေ
- (င) အစုရှယ်ယာများအား စာရင်းဝင်အဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ခြင်းသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို အကာအကွယ်ပေးရန် (သို့) အများပြည်သူအကျိုးစီးပွားအတွက် ပယ်ဖျက်သင့်သည်ဟု ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ထင်မြင်ယူဆလျှင်ဖြစ်စေ

အထက်ဖော်ပြပါကိစ္စရပ်များဖြစ်ပေါ်ခြင်းမရှိသော်လည်း စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီသည် ဆန္ဒအလျောက် ကိုယ်တိုင်စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ရန် လျှောက်ထားနိုင်သည်။

အပိုင်း (၂) ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၏ စာရင်းဝင်စံနှုန်းများ

မေးခွန်း (၁) အများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - စာရင်းဝင်လျှောက်ထားသည့်ကုမ္ပဏီသည် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေ (၁၉၁၄) (မြန်မာကုမ္ပဏီများဥပဒေသည် ၁-၈-၂၀၁၈ တွင် စတင်အသက်ဝင်မည့်) အရ ပေးရန်တာဝန်ကန့်သတ်ထားသော အများ

ပိုင်လီမိတက်ကုမ္ပဏီတစ်ခု ဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီ၏ အင်္ဂါရပ်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်နေသောကုမ္ပဏီ ဖြစ်ရမည်။

မေးခွန်း (၂) အစုရှယ်ယာရှင်ဦးရေ အနည်းဆုံး ၁၀၀ အထက် ရှိရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းသို့ စာရင်းဝင်ခွင့်ပြုချက်မရရှိမီ အစုရှယ်ယာရှင်ဦးရေ အနည်းဆုံး ၁၀၀ အထက် ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး လျှောက်လွှာတင်ချိန်တွင် ပြည့်မီရန် မလိုအပ်ပေ။

အများပြည်သူသို့ကမ်းလှမ်းရောင်းချခြင်း (သို့) ထပ်မံဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည့် စီမံချက်ရှိလျှင် အစုရှယ်ယာရှင်ဦးရေတိုးပွားလာမည့်အတွက် ဖော်ပြပါစံနှုန်းကို ကိုက်ညီသည်ဟု ယူဆနိုင်ပါသည်။

မေးခွန်း (၃) ထည့်ဝင်ပြီးမတည်ရင်းနှီးငွေ အနည်းဆုံး ကျပ် ၅၀၀ သန်းရှိရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကုမ္ပဏီသည် ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာမတင်မီ ထည့်ဝင်ပြီး မတည်ရင်းနှီးငွေ အနည်းဆုံး ကျပ် ၅၀၀ သန်း(သိန်း ၅,၀၀၀ ကျပ်) ရှိရမည် ဖြစ်ပါသည်။

မေးခွန်း (၄) ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်ထားသည့်နေ့မတိုင်မီအထိ အနည်းဆုံး (၂) နှစ်တာကာလ လုပ်ငန်းအမြတ်ရှိရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ ?

ဖြေကြားချက် - လျှောက်ထားသည့်ကုမ္ပဏီ၏ (၂) နှစ်တာကာလ အခွန်ဆောင်ပြီး အသားတင်ဝင်ငွေ (သို့) စုစုပေါင်းခြင်းဝင်ငွေသည် အပေါင်းရလဒ် ဖြစ်ရမည်။

လွန်ခဲ့သော (၂) နှစ်ဆိုသည်မှာ ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာမတင်မီ ပြီးခဲ့သောနှစ်များကို ဆိုလိုပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် - ကုမ္ပဏီသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လတွင် စာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်သွင်းမည်ဆိုပါက ၂၀၁၆-၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်နှင့် ၂၀၁၇-၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်၏ စုစုပေါင်းဝင်ငွေသည် အမြတ်ဖြစ်ရပါမည်။ (ဖော်ပြပါဘဏ္ဍာနှစ် (၂) နှစ်အနက် ဘဏ္ဍာနှစ် (၁)နှစ်သည် အမြတ်မရရှိသော်လည်း ယင်းဘဏ္ဍာနှစ် (၂) နှစ်၏ စုစုပေါင်းဝင်ငွေများပေါင်းခြင်းသည် အမြတ်ရှိရုံမျှနှင့်ပင် ဤစာရင်းဝင်စံနှုန်းနှင့် ကိုက်ညီပါသည်)

စုစုပေါင်းဝင်ငွေများဆိုသည်မှာ ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ တစ်စုတစ်စည်းတည်းပေါင်းစည်းရေးဆွဲထားသော ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများ (သို့) တစ်စုတစ်စည်းတည်း ပေါင်းစည်းရေးဆွဲရန်မလိုသော ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများတွင် ဖော်ပြထားသော ဝင်ငွေများ၏ စုစုပေါင်းခြင်းကို ဆိုလိုပါသည်။

ဘဏ္ဍာနှစ် (၂) နှစ်တာကာလ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများနှင့် အရုံးအမြတ်စာရင်းများအပေါ် စာရင်းစစ်သုံးသပ်ချက်သည် “unqualified opinion” (သို့) “qualified opinion” ဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုမှတ်တမ်းကာလသည် ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်သည့်နေ့ မတင်မီ အနည်းဆုံး (၂) နှစ်ရှိရမည်။

မေးခွန်း (၅) ကုမ္ပဏီသည် ပြဋ္ဌာန်းထားသော တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ လုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပြီး တည်ငြိမ်သော ဝင်ငွေအခြေခံရှိရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - လက်ရှိနှင့်အတိတ်ကာလရှိ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုများ၊ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုများ၊ ဘဏ္ဍာရေးမှတ်တမ်းများ အစရှိသည့် အချက်အလက်များကို အခြေခံ၍ တည်ငြိမ်သောအမြတ်ငွေထိန်းသိမ်းရန် အချက်အလက်များကို ကုမ္ပဏီမှ ကျိုးကြောင်းခိုင်လုံစွာ ခန့်မှန်းနိုင်ပါသည်။ တည်ငြိမ်သော အမြတ်ငွေကာလရှည်ရရှိခြင်းကို ခန့်မှန်းနိုင်ရန် အခြေခံဝင်ငွေရရှိမှုရှိရန်လည်း လိုအပ်ပါသည်။

မေးခွန်း (၆) ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များနှင့်စီမံအုပ်ချုပ်သူများသည် အကျင့်စာရိတ္တ ကောင်းမွန်၍ ပြစ်ဒဏ်ကျခံဖူးခြင်းမရှိရ၊ အမှုရင်ဆိုင်နေသူများ မဖြစ်စေရမည့်အပြင် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားမျှတစွာ စိတ်ကောင်း၊ စေတနာကောင်းများဖြင့် ကုမ္ပဏီအပေါ်တာဝန်ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်နေသော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်သူများသည် ၎င်းတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်များတွင် ကောင်းမွန်သော အကျင့်စာရိတ္တရှိသူများဖြစ်ရပါမည်။ ကုမ္ပဏီကို စီမံခန့်ခွဲသောလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သည့်အခါမျှ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရဖူးသူများမဖြစ်စေရမည့်အပြင် အမှုရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေရသော ပုဂ္ဂိုလ်များလည်း မဖြစ်စေရ၊ ထိုမျှမက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများသည် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြဋ္ဌာန်းထားသော တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ တရားမျှတစွာ လုပ်ဆောင်နေသူများဖြစ်ရမည်။

မေးခွန်း (၇) ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်သူများသည် မိမိ၏ကိုယ်ကျိုး၊ ကုမ္ပဏီ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် အများပြည်သူ အထင်မြင်လွဲ

မှားစေနိုင်သည့် မလျော်ညီသော ပြုမူပြောဆို လုပ်ဆောင်မှုများမပြုလုပ်ရဟူ သည့် စံနှုန်း ကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - လုပ်ငန်းများကို တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအပြင် ကုမ္ပဏီတွင်းပြဌာန်းထားသော စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ သင့်တင့်လျောက်ပတ် စွာ စီမံခန့်ခွဲရမည်။ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် လိုက်လျောညီထွေ ဖြစ်စေမည့် ထိရောက်သောစနစ်ကို သင့်တင့်လျောက်ပတ်စွာ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို ချိုးဖောက်ခြင်းမရှိစေသော လုပ်ဆောင်မှုများလည်း ဖြစ်ရမည်ဟု ဆိုလို ပါသည်။

မေးခွန်း (၈) မည်သည့်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်စေ အစုရှယ်ယာရှင်အစည်း အဝေးအတည်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်ကိစ္စရပ်မှလွဲ၍ ယင်းကုမ္ပဏီမှ ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းနှင့် အကျိုးတူစီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်ကို မပြုလုပ်ရဟု ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကောင်းမွန်သော ကော်ပိုရိတ်စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ်ဖြစ်စေရန် အတွက် အစုရှယ်ယာရှင်အစည်းအဝေး၏ အတည်ပြုချက်မရရှိပဲ တူညီသော စီးပွားရေးနယ်ပယ်မှ အကျိုးစီးပွားတူအခြားကုမ္ပဏီတစ်ခု၊ ကုမ္ပဏီနှင့် အကျိုးတူလုပ်ငန်းပိုင်းတစ်ခုခု အစရှိသော ကိစ္စရပ်များကို မည်သည့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်မျှ လုပ်ဆောင်ခြင်းမရှိရပါ။

မေးခွန်း (၉) ကုမ္ပဏီ၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်သူများသည် အစိုးရနှင့် မည်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု၏ အမည်မည်းစာရင်းတွင် ပါဝင် ခြင်းမရှိရ ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာလျှောက်ထားသည့် ကုမ္ပဏီ အပါအဝင် ယင်း၏ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်နေသော မည်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်မျှ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ အမည်မည်းစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်း မရှိစေရပါ။ ။

မေးခွန်း (၁၀) ကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းထိန်းသိမ်းမှု၊ စာရင်းစစ်ဆေးမှုများသည် မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကိုင်စံနှုန်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းစစ်စံနှုန်းများနှင့်အညီ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - တရားဝင်ထုတ်ပြန်ထားသော မြန်မာနိုင်ငံဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံခြင်းဆိုင်ရာစံနှုန်းများကို လိုက်နာရမည်ဟု ဆိုလိုပါသည်။

ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်ပြန်သော မည်သည့်ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများမဆို စာရင်း စစ်၏ “unqualified opinion” (သို့) “qualified opinion” ထောက်ခံ ချက် ပူးတွဲပါရှိရမည်။ “qualified opinion” ဖြစ်ပါက သင့်တင့်လျောက် ပတ်သော အကြောင်းပြချက် ပူးတွဲပါရှိရမည်။

မေးခွန်း (၁၁) ကုမ္ပဏီသည် တည်ဆဲအခွန်ဆိုင်ရာဥပဒေများနှင့်အညီ အခွန် တာဝန်ကျေပွန်ရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်ထားသည့် ကုမ္ပဏီသည် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသော တည်ဆဲအခွန်ဆိုင်ရာဥပဒေများကို လိုက်နာ လျက်ရှိကြောင်း၊ အခွန်တာဝန်ကျေပွန်ကြောင်းကို ပြသရမည်ဟု ဆိုလို ပါသည်။

မေးခွန်း (၁၂) ကုမ္ပဏီနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကော်ပိုရိတ်သတင်းအချက်အလက်များကို အချိန်နှင့်တပြေးညီ ထုတ်ဖော်ကြေငြာရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ။

ဖြေကြားချက် - စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သောအခါ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ထုတ်ပြန်ထားသော စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ယင်း၏ ကော်ပိုရိတ်သတင်း အချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန်ရမည်ဖြစ်ပြီး အခါအားလျော်စွာ ကော်ပိုရိတ်သတင်းအချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကို ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာမတင်မီကပင် စတင်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရမည်ဖြစ်သည်။ ကော်ပိုရိတ်သတင်းအချက်အလက်များကို အစုရှယ်ယာရှင်များနှင့်အများပြည်သူသို့ အချိန်နှင့်တပြေးညီ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ထုတ်ပြန်ကြေညာနိုင်ရေး စီမံကွပ်ကဲနိုင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လိုအပ်ချက်များကို ပိုမိုသိရှိနိုင်ရန် အောက်ဖော်ပြပါလင့်တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည် -

https://ysx-mm.com/wp-content/uploads/2016/10/gl-td_en_14102016.pdf

မေးခွန်း (၁၃) ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာရန်အတွက် ကြီးကြပ်သူအရာရှိ (Compliance Officer) ခန့်ထား၍ ထိရောက်သော စနစ်တစ်ရပ် ထားရှိဆောင်ရွက်ရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေဆိုချက် - ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းများကို လိုက်နာရန်အတွက် ကြီးကြပ်သူအရာရှိ (Compliance Officer) ခန့်ထား၍ ကုမ္ပဏီအတွင်း ကော်ပိုရိတ်စီမံအုပ်ချုပ်မှုတိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့နှင့်ဆိုင်သည့် စည်းမျဉ်းများ၊ စာရင်းထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများနှင့် အခြားလိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းများကို အစရှိသည်တို့ကို တိုးတက်

ကောင်းမွန်စေရန် ထိရောက်သောစနစ်တစ်ရပ် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ဖြစ်ရမည်ဟု ဆိုလိုပါသည်။

မေးခွန်း (၁၄) လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုပုံစံ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ဝန်းကျင်နှင့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေရှိသော အချက်များပါဝင်သော လုပ်ငန်းစီမံချက်ထားရှိ ဆောင်ရွက်ရမည် ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုပုံစံ၊ လုပ်ငန်း၏ အနာဂါတ် အလားအလာ၊ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုဝန်းကျင်/နယ်ပယ်၊ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေရှိသော အချက်အလက်များ အစရှိသည်တို့ကို အခြေခံထားသော လုပ်ငန်းစီမံချက် တစ်ခု ပြင်ဆင်ထားရှိရမည်။

လုပ်ငန်းစီမံချက်သည် ကုမ္ပဏီ၏ အနာဂါတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာများနှင့် ကုမ္ပဏီ၏မူဝါဒများကို အခြေခံသည့် အရေးပါသော အညွှန်းကိန်းများ၊ ခန့်မှန်းခြေ ထင်မြင်ယူဆချက်များ အနည်းဆုံးပါရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်သည့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် နှစ်မှစ၍ ၃ နှစ်ထိ ရေးဆွဲထားရှိရမည်။ တစ်နှစ်တစ်ကြိမ် ပြန်လည် သုံးသပ်ရပါမည်။

မေးခွန်း (၁၅) အတွင်းသတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များက ကြိုတင်ရောင်းဝယ်ခြင်း (Insider Trading) ကို ကာကွယ်တားဆီးရန် စနစ်တစ်ရပ် ထူထောင်ထားရှိ ဆောင်ရွက်ရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - အတွင်းသတင်းအချက်အလက်များကို အသုံးပြု၍ ကြိုတင်ရောင်းဝယ်မှု ပြုလုပ်ခြင်း (Insider Trading) ကို ကာကွယ်နိုင်စေရန် စနစ်တစ်ရပ် ထားရှိအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိသေးသော သတင်းအချက်အလက်များကို အသုံး

ပြု၍ အစုရှယ်ယာရောင်းဝယ်မှုပြုလုပ်ခြင်းသည် ဥပဒေချိုးဖောက်ခြင်း ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီအပေါ် ယုံကြည်မှုပျက်ပြားစေနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အတွင်း သတင်းအချက်အလက်များ အသုံးပြု၍ ကြိုတင်ရောင်းဝယ်ခြင်းကို ကာကွယ် နိုင်ရန် အခြေခံမူဘောင်များ ချမှတ်ထားရန် အရေးကြီးပါသည်။

မေးခွန်း (၁၆) ကောင်းမွန်သော ကော်ပိုရိတ်စီမံအုပ်ချုပ်မှုနှင့် ကုမ္ပဏီအတွင်း စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ထိန်းချုပ်မှုစနစ်များထားရှိ၍ မလျော်ငြာကောင်းရှင်း၍ တည်ငြိမ် စွာနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်ထားရှိရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ကုမ္ပဏီ၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှုဖြစ်စဉ်များကို တည်ငြိမ်စွာနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များသည် ယင်းတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ စီမံလုပ်ဆောင်ရမည် ဖြစ်သည်။ ကုမ္ပဏီ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များ ခိုင်မာတောင့်တင်းမှုကို အကျိုးသက်ရောက်စေသော အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို စဉ်ဆက် မပြတ် စိစစ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ၏ တာဝန်ကျေပွန်မှု၊ တာဝန်ခံမှု များနှင့် သင့်လျော်သော စီမံခန့်ခွဲမှုများကို သေချာခိုင်မာစေရန် စည်းမျဉ်းများ ချမှတ်၍ စနစ်တစ်ရပ် ဆောင်ရွက်ထားရှိရန် လိုအပ်ပါသည်။

မေးခွန်း (၁၇) အနာဂါတ်တွင် တည်ငြိမ်သော အမြတ်ရရှိရန် အကြောင်း အကျိုးညီညွတ်သော မျှော်မှန်းချက်ရှိရမည်ဆိုသည့် စံနှုန်းကို ရှင်းပြပါ?

ဖြေကြားချက် - ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းသို့ တင်ပြမည့် လုပ်ငန်းစီမံချက်နှင့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုမှတ်တမ်းများတွင် ဖော်ပြချက်များအရ ကျိုး ကြောင်းခိုင်လုံသည့် တည်ငြိမ်သော အမြတ်ရရှိမှု ထိန်းသိမ်းထားနိုင်စွမ်းကို ခန့်မှန်းနိုင်ပါမည်။

အပိုင်း (၃) စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ဆိုင်သော မေးခွန်းများ

မေးခွန်း (၁) စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း?

ဖြေကြားချက် - စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုသည်မှာ ကနဦး စာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်သည့် ကုမ္ပဏီအား ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်ရန် အရည်အသွေးပြည့်မီခြင်း ရှိ/မရှိ၊ စာရင်းဝင်စံနှုန်းများ၊ စာရင်းဝင်စည်းမျဉ်းများနှင့် ကိုက်ညီခြင်းရှိ/မရှိ စိစစ်ခြင်းဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုလုံးကို ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၏ Listing and Trading Participant Department မှ စိစစ်ပါသည်။

မေးခွန်း (၂) စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်၏ ကြာမြင့်ချိန်ကို သိလိုပါတယ်?

ဖြေကြားချက် - စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် လျှောက်လွှာတင်သည့်နေ့ရက်မှ ခွင့်ပြုချက်ရရှိသည့်နေ့ရက်အထိ **အနည်းဆုံး ၄၅ ရက်ခန့်** ကြာမြင့်ပါသည်။ သို့သော် ကနဦးလျှောက်လွှာတင်သည့် ကုမ္ပဏီ၏ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုနှင့် စစ်ဆေးစဉ်အတွင်း ကုမ္ပဏီ၏ တုန့်ပြန်ဖြေကြားမှုများ အပေါ် မူတည်၍ ကြာမြင့်တတ်ပါသည်။

မေးခွန်း (၃) စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို မည်သို့ လုပ်ဆောင်ပါသလဲ?

ဖြေကြားချက် - ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာအကြံပေးအဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ရွေးချယ်ထားသော ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီ၏ ထောက်ခံချက် စာရွက်စာတမ်းများအပါအဝင် လိုအပ်သော စာရွက်စာတမ်းများကို တင်ပြရ

မည်ဖြစ်ပြီး တင်ပြလာသော အချက်အလက်များအပေါ် မူတည်၍ Listing and Trading Participant Department မှ စာရင်းဝင်စစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကို စတင်လုပ်ဆောင်ပါသည်။

မေးခွန်း (၄) စာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်မည့် ကုမ္ပဏီသည် မည်ကဲ့သို့ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်ပါသလဲ?

ဖြေကြားချက် - ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် ကုမ္ပဏီနှင့် ဥပဒေအကြံပေးကုမ္ပဏီအစရှိသော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ထိရောက်စွာ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မည့် အဖွဲ့ငယ်တစ်ဖွဲ့ကို ကြိုတင်ဖွဲ့စည်းထားရှိသင့်ပါပြီး ထိုအဖွဲ့သည် နောင်တွင် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်ပြီးသည်နှင့် ကုမ္ပဏီ၏ ကော်ပိုရိတ်သတင်းအချက်အလက်များ၊ အများပြည်သူဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုအဖွဲ့သည် ဥပဒေအကြံပေးကုမ္ပဏီ၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆွေးနွေး၍ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၏ စိစစ်မေးမြန်းမှုများကို ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ပြန်လည်ဖြေကြားနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

အပိုင်း (၄) အခြားမေးခွန်းများ

မေးခွန်း (၁) ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၌ ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် မတူညီသော အစုရှယ်ယာများကို စာရင်းဝင် ပြုလုပ်နိုင်ပါသလား?

ဖြေကြားချက် - လက်ရှိအချိန်တွင် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၌ ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်ဝေထားသော သာမန်အစုရှယ်ယာများကိုသာ စာရင်းဝင်ပြုလုပ်နိုင်ပြီး ဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။

မေးခွန်း (၂) ကနဦးစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုအနေဖြင့် Lock-up Period ကို မည်ကဲ့သို့ ကြိုတင်၍ နားလည် သဘောပေါက်သင့်သနည်း?

ဖြေကြားချက် - ကနဦးစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် လျှောက်လွှာတင်သည့် နေ့ရက်မတိုင်မီ ၆ လအတွင်း အစုရှယ်ယာ (သို့) အာမခံလက်မှတ်များ ထုတ် ဝေခွဲလျှင် ဝယ်ယူသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သဘောတူညီချက် ရယူထားရမည်ဖြစ်ပြီး စာရင်းဝင်သည့်နေ့ရက်မှစ၍ ၃ လကုန်ဆုံးသည်အထိ ရောင်းချခြင်းမပြုပဲ ကိုင်ဆောင်ထားရပါမည်။ သဘောတူညီချက်များကို ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းသို့ တင်ပြရပါမည်။

မေးခွန်း (၃) အစုရှယ်ယာအလွဲအပြောင်းပြုလုပ်မှုအပေါ် ကန့်သတ်ချက်များ ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်နိုင်ပါ သလား?

ဖြေကြားချက် - တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ပြဋ္ဌာန်းထားသော ကိစ္စရပ်များမှအပ စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့်နေ့ရက်မှစ၍ အစုရှယ်ယာလွဲ ပြောင်းမှုအပေါ် မည်သည့်ကန့်သတ်ချက်မျှ မရှိစေရပါ ။

မေးခွန်း (၄) စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်ရန် ဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြု လုပ်နိုင်သော အစုရှယ်ယာအရေအတွက်နှင့် ယင်းအပေါ်ဈေးကွက်တန်ဖိုးငွေ ပမာဏ သတ်မှတ်ချက် ရှိပါသလား?

ဖြေကြားချက် - ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၏ ငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်များ စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများအရ ကနဦးစာရင်းဝင် လျှောက်လွှာတင်သည့်ကုမ္ပဏီသည် စာရင်းဝင်သည့်နေ့၌ ဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နိုင်သော အစုရှယ်ယာအရေအတွက် အနည်းဆုံး ၅,၀၀၀ ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်မတည်ရင်းနှီးငွေတန်ဖိုးသည် အနည်းဆုံး သန်း ၅၀၀ ကျပ် (သိန်း ၅,၀၀၀ ကျပ်) ရှိရပါမည်။

(ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နိုင်သော အစုရှယ်ယာအရေအတွက်ဆိုသည်မှာ လူပုဂ္ဂိုလ်/ အဖွဲ့အစည်းများမှ ပိုင်ဆိုင်သော ၁၀% နှင့်အထက် အစုရှယ်ယာများမှအပ ကျန်ရှိသော အစုရှယ်ယာများအားလုံးကို ဆိုလိုပါသည်။ အသေးစိတ်အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်များကို ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များစာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာလိုက်နာရန် စည်းမျဉ်းများ၊ အခန်း-၂ တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။)

မေးခွန်း (၅) ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်သည့် အချိန်၌ စာရင်းဝင်စံနှုန်းများအားလုံးနှင့် သတ်မှတ်ချက်များအားလုံးကို ကိုက်ညီရန် လိုအပ်ပါသလား?

ဖြေကြားချက် - လျှောက်လွှာတင်ချိန်တွင် အားလုံးကိုက်ညီရန် မလိုအပ်ပါ။ ဥပမာအားဖြင့် “အစုရှယ်ယာရှင်အရေအတွက် အနည်းဆုံး ၁၀၀”၊ “အစုရှယ်ယာအရေအတွက် ၅,၀၀၀”၊ “ဈေးကွက်တန်ဖိုးကျပ်သန်း ၅၀၀” အစရှိသော စံနှုန်းများသည် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့်နေ့ရက်မတိုင်မီ ပြည့်မီရန် လိုအပ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့သော စံနှုန်းများသည် အများပြည်သူသို့ ကမ်းလှမ်းရောင်းချခြင်းကိစ္စရပ်များရှိပါက အလွယ်တကူ ပြည့်မီနိုင်သောကြောင့် ကနဦးစာရင်းဝင်လျှောက်လွှာတင်ချိန်တွင် ကိုက်ညီရန် မလိုအပ်ပေ။

ကျေးဇူးပြု၍ အပိုင်း (၂) မှ မေးခွန်းနံပါတ်-၂ နှင့် မေးခွန်းနံပါတ်-၄ ကိုလည်း ကိုးကားနိုင်ပါသည်။

“သင့်အနေဖြင့် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုမိုသိရှိလိုပါက (သို့) မေးခွန်းများရှိပါက မည်သည့်အချိန်မဆို *Listing Consulting Division* သို့ ဆက်သွယ်၍ အခမဲ့အကြံဉာဏ်များ ရယူနိုင်ပါသည်။”

Listing Consulting Division

Listing and Trading Participant Department

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဖက်စပ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်

တယ်လီဖုန်းအမှတ် : ၀၉-၄၀၄၀၆၀၄၃၂

ရုံးဖုန်းအမှတ် : ၀၁-၃၇၁၁၆၇

အီးမေးလိပ်စာ : consultingdiv@ysx-mm.com